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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem becsülik meg az ápolásra szoruló időseket 
és gondozóikat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Egy kutatás szerint a járvány miatt az amúgy is nagyon nehéz helyzetben élő családi gondozókra
még több teher került, az időseket ápolók azonban sem több pénzt, sem több segítséget nem kaptak.
Konkrétan  több  százezer  emberről  beszélünk,  akiknek  a  járvány  hatására  teljesen  beszűkült  a
gondozási és egészségügyi rendszerekhez való hozzáférési lehetősége.

A gondozókkal és eláttottjaikkal a kormány egyáltalán nem foglalkozott, semmilyen tanácsot vagy
útmutatást nem kaptak, ezért mind saját, mind a gondozottuk egészségi állapota jelentősen romlott.
Az idősotthonokba helyhiány miatt amúgy is éveket kell várni, de a járvány alatt nyilvánvalóan
senki nem akart bekerülni, senki nem akarta hozzátartozóját ott elhelyezni. A korábban ellátottak
nagy része pedig a járványtól való félelem miatt elutasította a hivatásos gondozók látogatását. Ez
nyilván az időseket is sújtotta, de a gondozókat is, akiknek munkája kevesebb lett, így megélhetési
körülmélményeik is romlottak.

Kérem tisztelt miniszter urat, hogy válaszoljon a következő kérdéseimre:

1.)  Miért  veszik  semmibe  folyamatosan  az  otthonápolókat,  különösen  az  időseket  ápolókat,
tekintettel arra, hogy több százezer magára hagyott és beteg magyar emberről van szó? 

2.)  Mikor tervezik végre megfizetni az időseket  ápolókat is,  vagyis  mikor  terjesztik  végre ki  a
gondozók ápolási díját az ő körükre is? 

3.) Mikor adják meg végre az ápolási díjat az ápoló nyugdíjasoknak is? 

4.)  Milyen módon tervezik segíteni  az otthonápolókat és gondozottjaikat egy következő hullám



idején, hogy gyors segítséget és tanácsot kaphassanak? 

5.) Mikor fogadják el végre, hogy az otthonápolás is munka, így mikor fognak hasonló szabályok
(pl. szabadság igénybe vétele) vonatkozni erre a tevékenységre is? 

Várom válaszát.

Budapest, 2021.07.01.

Köszönettel,

Ungár Péter

LMP
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